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PROTOKÓŁ  Nr III/2014 

III sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2014 roku. 

 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 15 
oo

 – zakończono o godzinie 16 
25

.
    

 

III sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący Rady 

Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad III sesji.  

Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 14  radnych.  

Nieobecny: radny Zbigniew Reducha 

                    

W sesji ponadto uczestniczyli: 

 

1. Pan Sławomir Słupczyński         - Wójt Gminy 

2. Pani Małgorzata Kubic               - Sekretarz Gminy 

3. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 

4. Pani Dorota Czerkies                  - Kierownik Referatu Organizacyjnego 

5. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 

6. Pan Roman Zbróg                       - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie 

7. Pan Andrzej Zwolak                   - Radny Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż Wójt Gminy wystąpił z wnioskiem o 

wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z 

budżetu państwa w Banku Gospodarki Krajowej na wyprzedzające finansowanie w ramach 

programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007-2013. W związku z powyższym 

Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z pytaniem czy mają uwagi do przedstawionej zmiany 

w porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. W 

głosowaniu jednogłośnie  (za-14, przeciw- 0, wstrzymało się -0) przyjęto zmieniony porządek obrad 

w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.  

2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej II Sesji Rady Gminy Ryjewo.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

Powiatowi Kwidzyńskiemu na realizację zadania z zakresu rehabilitacji dzieci i młodzieży 

niepełnosprawnych lub zagrożonych niepełnosprawnością i ich rodziców z terenu powiatu 

kwidzyńskiego”.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi 

Kwidzyńskiemu na realizację Lokalnego programu Wspierania Uzdolnień w Powiecie 

Kwidzyńskim”.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na 

lata 2015-2024.  
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7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Ryjewo na 2015 rok.  

a. odczytanie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem Wójta Gminy;  

b. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały;  

c. odczytanie opinii Komisji ds. Budżetu, Rozwoju Gminy i Bezpieczeństwa Publicznego,  

d. dyskusja nad projektem budżetu;  

e. głosowanie.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ryjewo na 2015 rok”.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia na rok 2015 Programu Rozwiązywania Problemów 

Uzależnień dla Gminy Ryjewo.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Ryjewo Nr XXXVIII/241/14 z 

dnia 28 sierpnia 2014r. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie (w drodze 

kolejnych umów dzierżawy) nieruchomości niezabudowanych stanowiących mienie 

komunalne na okres 3 lat. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

niezabudowanej stanowiącej mienie komunalne na okres 5 lat. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/205/13 Rady Gminy Ryjewo  z 

dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2014. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/204/13 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Ryjewo na lata 2014 – 2024.   

14. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z budżetu państwa 

w Banku Gospodarki Krajowej na wyprzedzające finansowanie w ramach programu 

rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007-2013. 

15. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

16. Interpelacje i zapytania radnych.  

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

18. Wolne wnioski i informacje.  

19. Zakończenie obrad.  

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej II  sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z II sesji z dnia 5 

grudnia 2014 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz opublikowany w 

Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec 

braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo przyjęła jednogłośnie protokół  z  II 

sesji z dnia 5 grudnia 2014 roku. 

 

Ad.4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

Powiatowi Kwidzyńskiemu na realizację zadania z zakresu rehabilitacji dzieci i młodzieży 

niepełnosprawnych lub zagrożonych niepełnosprawnością i ich rodziców z terenu powiatu 

kwidzyńskiego”.  

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński –  Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr III/14/14 z dnia 29 grudnia 2014 roku w 
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sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Kwidzyńskiemu na 

realizację zadania z zakresu rehabilitacji dzieci i młodzieży niepełnosprawnych lub zagrożonych 

niepełnosprawnością i ich rodziców z terenu powiatu kwidzyńskiego”. Uchwała stanowi załącznik 

Nr 4 do protokołu. 

 

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi 

Kwidzyńskiemu na realizację Lokalnego programu Wspierania Uzdolnień w Powiecie 

Kwidzyńskim”.  

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński –  Wójt Gminy 

Pan Sławomir Słupczyński: Uchwała dotyczy projektu, w którym bierze udział dwoje dzieci z 

terenu gminy Ryjewo, które są szczególnie uzdolnione. Jedno z dzieci w dziedzinie fizyki, drugie w 

dziedzinie informatyki. Projekt ten obecnie dofinansowywany jest ze środków unii europejskiej, 

jednakże kończy się właśnie okres programowania. Powiat chciałby nadal, do chwili 

rozstrzygnięcia nowego wniosku, ten projekt prowadzić, dlatego zwrócił się do samorządów o 

wsparcie finansowe.  

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr III/15/14 z dnia 29 grudnia 2014 roku w 

sprawie pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Kwidzyńskiemu na realizację 

Lokalnego programu Wspierania Uzdolnień w Powiecie Kwidzyńskim”. Uchwała stanowi 

załącznik Nr 5 do protokołu. 

 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo 

na lata 2015-2024.  

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik. 

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku 

uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr III/16/14 z dnia 29 grudnia 2014 roku w 

sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na lata 2015-2024. Uchwała 

stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Ryjewo na 2015 rok.  

 

a. odczytanie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem Wójta Gminy;  

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczyta Pan Sławomir Słupczyński – Wójt Gminy.  

 

b. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały;  

 

Pozytywną opinię z uwagami Regionalnej Izby Obrachunkowej odczytał Pan Kazimierz Zima – 

Przewodniczący Rady. Opinia stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
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Pani Małgorzata Zdunek przedstawiła zmiany wprowadzone po otrzymaniu uwag Regionalnej Izby 

Obrachunkowej oraz wprowadzone po posiedzeniu stałych komisji Rady Gminy Ryjewo.  

 

c. odczytanie opinii Komisji ds. Budżetu, Rozwoju Gminy i Bezpieczeństwa Publicznego; 

 

Radna Barbara Wolak: Komisja  Budżetu, Rozwoju Gminy i Bezpieczeństwa Publicznego  na 

posiedzeniu dnia  18 grudnia 2014 r. omawiała przedłożony przez Wójta projekt budżetu na 2015 

rok. Przy tworzeniu budżetu kierowano się podstawowymi potrzebami wynikającymi   z bieżącego 

funkcjonowania gminy. W przedstawionym projekcie ujęte dochody w kwocie 20.179.431,00 zł 

odzwierciedlają możliwe do uzyskania dochody własne z tytułu podatków i opłat lokalnych oraz 

należne środki z tytułu dotacji i subwencji. Wydatki zaplanowano na kwotę 20.647.956,00 zł. 

Powstały deficyt gmina planuje  pokryć przychodami z pożyczek i kredytów oraz wolnych 

środków. Zaplanowana wysokość zaciąganych kredytów i pożyczek ujętych w projekcie w 

porównaniu z uchwałą budżetową na 2014 r. jest mniejsza o 55%. Komisja biorąc również pod 

wzgląd pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej opiniuje pozytywnie przedłożony 

projekt budżetu gminy Ryjewo na 2015 rok. 

 

d. dyskusja nad projektem budżetu;  

 

Przewodniczący Rady:  Budżet, który otrzymaliśmy jest budżetem , który pozwoli zrealizować 

nam zaplanowane inwestycje. Nie będzie ich może wiele, ale najważniejsza, czyli wodociąg 

zostanie zrealizowana. Cieszy fakt, że dotacje dla jednostek organizacyjnych nie zostały 

zmniejszone jak również to, że w budżecie zaplanowano środki zarówno dla organizacji 

pozarządowych jak i stowarzyszeń. Na pewno realizacja tego budżetu nie spowoduje dużego 

zadłużenia.  

 

Radny Artur Orłowski: Czy jest szansa, że ulegną zmniejszeniu opłaty za wywóz odpadów”? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Jesteśmy po rozstrzygnięciu przetargu na wywóz odpadów na kolejne 

dwa latach. Firma, która od nowego roku będzie świadczyć usługi to PUS a zaoferowana cena jest 

wyższa od tej która jest w roku obecnym. Mimo, że oferta jest wyższa, to my nie przewidujemy ani 

wzrostu opłaty ani jej obniżenia. Wysokość kwoty w roku bieżącym, mimo iż wywóz był tańszy,  

związana była z budową punktu selektywnej zbiórki odpadów natomiast teraz wysokość kosztów za 

wywóz raczej nie pozwoli na zmniejszenie opłaty. Jeżeli zostaną jakiekolwiek środki to planujemy 

przeznaczyć je na likwidację dzikich wysypisk śmieci oraz na zakup pojemników do segregacji.  

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poprosił radnych o udział w głosowaniu.  

 

e. głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr III/17/14 z dnia 29 grudnia 2014 roku w 

sprawie uchwalenia budżetu gminy Ryjewo na 2015 rok. Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do 

protokołu. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ryjewo na 2015 

rok”.  

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic – Sekretarz. 
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Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku 

uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr III/18/14 z dnia 29 grudnia 2014 roku w 

sprawie uchwalenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ryjewo na 2015 rok”.  Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do 

protokołu. 

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia na rok 2015 Programu Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień dla Gminy Ryjewo.  

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic – Sekretarz. 

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku 

uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr III/19/14 z dnia 29 grudnia 2014 roku w 

sprawie przyjęcia na rok 2015 Programu Rozwiązywania Problemów Uzależnień dla Gminy 

Ryjewo.  Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 

 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Ryjewo Nr 

XXXVIII/241/14 z dnia 28 sierpnia 2014r. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie (w 

drodze kolejnych umów dzierżawy) nieruchomości niezabudowanych stanowiących mienie 

komunalne na okres 3 lat. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński –  Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr III/20/14 z dnia 29 grudnia 2014 roku w 

sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Ryjewo Nr XXXVIII/241/14 z dnia 28 sierpnia 2014r. w 

sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie (w drodze kolejnych umów dzierżawy) 

nieruchomości niezabudowanych stanowiących mienie komunalne na okres 3 lat. Uchwała stanowi 

załącznik Nr 11 do protokołu. 

 

Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

niezabudowanej stanowiącej mienie komunalne na okres 5 lat. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński –  Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr III/21/14 z dnia 29 grudnia 2014 roku w 

sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości niezabudowanej stanowiącej mienie 

komunalne na okres 5 lat. Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 
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Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/205/13 Rady Gminy Ryjewo  z 

dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2014. 

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku 

uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr III/22/14 z dnia 29 grudnia 2014 roku w 

sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/205/13 Rady Gminy Ryjewo  z dnia 30 grudnia 2013 roku w 

sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2014. Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 

 

Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/204/13 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Ryjewo na lata 2014 – 2024.   

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku 

uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr III/23/14 z dnia 29 grudnia 2014 roku w 

sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/204/13 Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 grudnia 2013 roku w 

sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na lata 2014 – 2024. Uchwała 

stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 

 

Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z budżetu 

państwa w Banku Gospodarki Krajowej na wyprzedzające finansowanie w ramach programu 

rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007-2013. 

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku 

uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr III/24/14 z dnia 29 grudnia 2014 roku w 

sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z budżetu państwa w Banku Gospodarki 

Krajowej na wyprzedzające finansowanie w ramach programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 

2007-2013.Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 

 

Ad. 15. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  
 

 12 grudnia odbyło się spotkanie z firmami odśnieżającymi na terenie Gminy Ryjewo. Gmina 

została podzielona na rejony, które mają zapewnić jak najefektywniejsze odśnieżanie. 

Przeprowadzono również przetarg na odśnieżanie dróg i chodników w roku 2015; 
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 13 grudnia w szkole w Straszewie odbyła się już 25 – ta wigilia dla osób starszych i samotnych, 

chciałbym w tym miejscu wyrazić szczególne podziękowania organizatorom z okazji tego 

jubileuszu i życzyć kolejnych sukcesów; 

 15 grudnia w Gdańsku odbyło się spotkanie w Pomorskim Biurze Planowania Przestrzennego na 

temat Planu Zagospodarowania Województwa, tego też dnia doszło do spotkania Zespołu 

Interdyscyplinarnego; 

 16 grudnia w siedzibie Starostwa odbyło się posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa na temat 

przygotowań służb do zimy; 

 17 grudnia w siedzibie SOSW w Barcicach odbyły się uroczyste  Jasełka; 

 18 grudnia odbyło się posiedzenie Komisji stałych Rady Gminy Ryjewo na którym zapoznani 

zostali Państwo z materiałami przedstawianymi na dzisiejszej sesji; 

 19 grudnia w Urzędzie Marszałkowskim podpisano umowę na dofinansowanie zadania „Budowa 

ogólnodostępnego placu zabaw przy szkole podstawowej w Ryjewie. Planowany koszt 

inwestycji wynosi 173 785,72 zł. Dofinansowanie obejmuje 75% kosztów kwalifikowanych 

operacji – 105 966,00 zł. Termin wykonania do 25 maja 2015 r.  Podpisano również aneks o 

wydłużenie terminu  do dnia 25.06.2015 r. realizacji zadania „Budowa sieci wodociągowej wraz 

z przyłączami na terenie wsi Borowy Młyn i Watkowice Małe. Przygotowano w ramach PO 

Infrastruktura i środowisko dokumentację w ramach realizacji zadania „Opracowanie Planu 

gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Ryjewo na lata 2014-2020”. Planowany koszt zadania 

wyniesie 20.000,00 zł, zaś wysokość dofinansowania wynosi 85% wydatków kwalifikowanych 

17.000,00 zł; 

 tego samego dnia w Bibliotece odbył się koncert kolęd; 

 20 grudnia odbył się Powiatowy Stół Bożonarodzeniowy. Gminę Ryjewo reprezentowały dwa 

Koła Gospodyń. Jedno z Trzciana drugie z Ryjewa. Paniom serdecznie dziękuję; 

 Również 20 grudnia w GOK w Ryjewie odbył się opłatek zorganizowany przez Koło Emerytów 

i Rencistów; 

 22 grudnia w Prabutach odbyło się spotkanie w sprawie Planu Zagospodarowania Województwa 

Pomorskiego. Odżył pomysł zorganizowania odrębnego obszaru funkcyjnego dla Prabut, 

Ryjewa, Dzierzgonia, Mikołajek Pomorskich, Starego Targu i Starego Dzierzgonia. Tego 

samego dnia podpisałem chęć udziału w obszarze funkcjonalnym Żuław razem z gminą Sadlinki 

i gminą Kwidzyn. W godzinach popołudniowych odbyło się spotkanie z Zarządem Gmin 

Pomorskich w Grabowie Kościerskim; 

 23 grudnia w WTZ w Ryjewie odbyła się uroczysta wigilia. 

Ad.16/Ad.17. Interpelacje i zapytania radnych/Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych.  

 

Przewodniczący Rady: Proszę Państwa z uwagi na fakt, że jest to nasza ostatnia sesja w tym roku 

chciałbym podziękować za owocną współpracę Radnym oraz Wójtowi. Dziękuję wszystkim 

pracownikom Urzędu za pracę jaką wykonali w 2014 roku, dziękuję Sołtysom i z uwagi na 

zbliżające się wybory Sołtysów życzę im aby ponownie zostali wybrani na to stanowisko. Dziękuję 

Radnym Powiatowym za reprezentowanie naszej Gminy na szczeblu powiatu. W nowym roku 

życzę Państwu zdrowia i sukcesów zarówno zawodowych jak i w życiu prywatnym a nam radnym i 

Wójtowi życzę dobrej wzajemnej współpracy. 

 



Strona 8 z 9 
 

Pan Sławomir Słupczyński: Chciałbym dołączyć się do życzeń Przewodniczącego, bo praktycznie 

powiedział wszystko co można było powiedzieć. Ja chciałbym te życzenia przekazać jeszcze jednej 

osobie którą pominął Pan Przewodniczący a chodzi o Pana Panie Przewodniczący. Chciałbym 

życzyć wszystkim Państwu zdrowia i siły, bo czeka nas dużo trudnej pracy 

 

Radny Stanisław Wojtaś: Jak wygląda sytuacja z odśnieżaniem dróg na górnym terenie? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Odśnieżaniem do końca tego roku, czyli jeszcze przez kilka dni, 

przebiega na starych zasadach, tak jak to miało miejsce w zeszłym sezonie, natomiast w wyniku 

przetargu odśnieżaniem górnego terenu od 01.01. zajmować się będzie Pan Mariusz Pelcer ze 

Straszewa, który zaoferował najniższą cenę. Wiem, że niektórzy z Państwa martwią się tym jak 

będzie wyglądała sytuacja z odśnieżaniem, z uwagi na niedoświadczenie nowego wykonawcy, ale 

chce Państwa zapewnić, że w przypadku niewywiązywania się kogokolwiek z zapisów umowy 

możemy ją zawsze zerwać.   

   

Ad.18. Wolne wnioski i informacje.  

 

Radna Barbara Wolak: Jak wygląda sytuacja z ustawieniem znaków na ul. Łąki ostrzegających o 

dużym uskoku? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Znaki są już zakupione, czekamy na poprawę pogody żeby je ustawić. 

 

Rady Roman Szaflik: Czy coś wiadomo w sprawie przestawienia znaków z nazwami 

miejscowości w Rudnikach?  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Tak naprawdę to nie mamy wpływu na tą sytuację. Zgłosiliśmy to do 

Zarządu Dróg w Sztumie, niestety przekazano nam, że sprawą tą zajmuje się referat Zarządu Dróg 

w Gdańsku. Jesteśmy na etapie uzgadniania terminu spotkania, gdyż również w tym referacie 

musimy uzgodnić ustawienia znaków przystankowych i wówczas poruszymy problem znaków w 

Rudnikach oraz w Benowie.   

 

Radna Emilia Ostrowska – Cendrowska: Również znak na Sołtyski jest potrzebny, bo tak 

naprawdę jest problem z dojazdem dla osób z zewnątrz czy też karetek pogotowia.   

 

Pan Franciszek Kwella- Sołtys Pułkowic: W Pułkowicach byłaby konieczność ustawienia znaku z 

numerami domów w kierunku tzw. Podola, bo osoby z zewnątrz często się gubią.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Jest to problem w wielu miejscowości, poproszę sołtysów o 

przygotowanie wykazu, w których miejscach takie znaki są potrzebne i wówczas sukcesywnie 

Sołectwami, takie znaki będziemy ustawiać.  

 

Radny Piotr Szachowicz: W miejscowości Barcice byłaby potrzeba ograniczenia prędkości do 40 

km/h w całej miejscowości.  

 

Pan Krzysztof Bednarz – Sołtys Jałowca: Prosiłbym o formalne wystąpienie do Komendy 

Powiatowej Policji o kontrole na nowej drodze, bo od momentu jej wyremontowania kierowcy nie 

stosują się do przepisów.  
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Przewodniczący Rady: Na podstawie art. 23 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (Jednolity tekst: Dz. U. z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.) oraz § 62 Uchwały Nr XV/100/07 

Rady Gminy Ryjewo  z dnia 28 listopada 2007 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Ryjewo 

niżej wymienieni radni zgłaszają utworzenie Klubu Radnych: Bogdan Barcik, Górecki Marek, 

Grochowski Aleksander, Kurach Piotr, Łukaszewska Bernadeta, Reducha Zbigniew, Szachowicz 

Piotr, Wojtaś Stanisław, Wolak Barbara i Zima Kazimierz  Klub przyjmuje nazwę- Niezależny 

Klub Samorządowy, ma charakter otwarty i nie prezentuje orientacji politycznej. Na 

Przewodniczącego Klubu wybrany został Radny Zbigniew Reducha natomiast skarbnikiem radny 

Aleksander Grochowski. Zgłoszenie stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Ad.19. Zakończenie obrad.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  III sesji Rady Gminy 

Ryjewo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

                                                                                                         Przewodniczący 

                                                                                                         Rady       Gminy 

 

                                                                                                         Kazimierz Zima 

 


